
Πότε τονίζεται το « η »

Το « η » τονίζεται όταν το χρησιμοποιούμε, για να διαλέξουμε.

π.χ. Σου αρέσει το παστίτσιο ή ο μουσακάς ;

Πότε τονίζονται το « που » και το « πως »

Το που και το πως τονίζονται όταν τα χρησιμοποιούμε για να ρωτήσουμε.
π.χ. Πού πήγες ; Πώς τα κατάφερες ; Πού το άκουσες ; Πώς χτύπησες ;

Όταν υπάρχει πλάγια ερώτηση (δηλαδή δεν φαίνεται άμεσα η ερώτηση)

π.χ. Θέλω να μου πεις πού είσαι. Πραγματικά απορώ πώς τα κατάφερες.

Το που και το πως τονίζονται πάντα στις φράσεις:
πού και πού,

πώς και πώς

π.χ. Έρχεται πού και πού στο σπίτι. Περιμένω πώς και πώς τις διακοπές.

Πότε δεν παίρνουν τόνο το « που » και το « πως »

Όταν σε μια πρόταση το που χρησιμοποιείται με την έννοια ο οποίος,-α,-ο, δεν παίρνει τόνο.

π.χ. Δώσε μου τη γόμα που σου έδωσα. (που = την οποία)
Όταν σε μια πρόταση το πως σημαίνει ότι δεν παίρνει τόνο.

π.χ. Έμαθα πως έγραψες καλά στο διαγώνισμα. (πως = ότι)

1. Βάζω τόνο με κόκκινο όπου χρειάζεται στις παρακάτω προτάσεις.

Θα πάμε στη θάλασσα η στο βουνό ;
Που και που μ ‘αρέσει να ακούω κλασική μουσική.
Πως περάσατε στην εκδρομή ;
Που θα πάμε τελικά, παιδική χαρά η παιδότοπο;
Θα φάμε φαγητό η θα πιούμε ποτό ;
Περίμενα πως και πως να πάρω καινούριο ποδήλατο.
Άνοιξα το δώρο που μου έδωσες.
Μου είπαν πως θα με ειδοποιήσουν.

2. Βάζω σε κύκλο τα που και τα πως που έχουν τονισθεί λάθος.

Πρόσεξε αυτό πού βλέπεις.
Ήξερα πώς θα είχες φύγει.
Με ρώτησε πού είναι η πλατεία του χωριού.
Σου είπα πώς θα φύγουμε σε λίγο.
Πού ήξερες πώς δε θα έρθω σήμερα;
Με αφήνει πού και πού να κάνω το δικό μου.
Αν συνεχίσεις έτσι φοβάμαι πώς θα πέσεις.
Περιμένω πώς και πώς να παραλάβω το καινούριο μου αυτοκίνητο.


